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 ליל שבת –ה א' סעוד

"ויקרבו ימי ישראל למות". ומבאר האור החיים הקדוש, משל למלך שנתן לעבדיו מחצבים של  כתוב בפסוק:

יהלומים כדי שיעשו לו אבנים יפות. ואמר להם: שיבוא לקחת את האבנים בעוד עשרים שנה. ומובן שהעבדים לא 

שה' נתן בתחילת הבריאה הרבה זמן לאנשים  –בה מיהרו להכין כי מה בוער, הרי יש להם עוד זמן. וזאת הסי

שנה, ואח"כ ה' ראה שאנשים לא מנצלים את הזמן כי מה בוער?! ולכן הקטין  930לחיות וכמו שאדם הראשון חי 

 הזמן וכיום "ימי שנותנו שבעים שנה".

 

יר ונדמה לך שיש לך ומסופר על תלמיד אחד שלא רצה ללמוד. ורבו קרא לילד ואמר לו: אתה לא לומד, כי אתה צע

עוד הרבה זמן, בוא אני אמחיש לך את הימים שעוברים, בכל יום שלא תלמד, אדפוק לך מסמר בקיר, לאחר 

יום בשנה, הילד הבין את משמעות הדברים  365שעברה שנה, קרא הרב לילד והראה לו את כל המסמרים, שבזבזת 

: מהיום תתחיל ללמוד ובכל יום שתלמד אני אוציא והתחיל לבכות, מה לעשות? איך אפשר לשפר? אמר לו הרב

מסמר מהקיר! לאחר שנה הוא קרא לתלמיד ואמר לו: ראה, אין יותר מסמרים... אבל החורים נשארו...! וכל יום 

נו אלא לנצל את הזמן שנוכל לבוא שלא לומדים בו נשאר חור שאי אפשר לסותמו כי אי אפשר להשלים זמן ואין ל

 כמו אברהם אבינו שנאמר עליו "ואברהם זקן בא בימים" שבא עם הימים שהיו מלאים בתורה ובמצוות.

 

 יום שב"ק –סעודה ב' 

הנה יעקב אבינו בירך את יוסף שבני ישראל יברכו את בניהם שיהיו כאפרים ומנשה בניו של יוסף. ויש לשאול, למה 

ו כמו ראובן ושמעון שהיו שבטי קה. אלא מבארים, שיעקב אבינו אמר על מנשה ואפרים "כראובן שלא יברכו שיהי

ושמעון יהיו לי" והיינו שמנשה ואפרים אף שהיו דור אחר השבטים, לא נפלו מהם ולא ירדו מהם בדרגה, וזה מה 

 א בלי שינויים.שאבא מברך את בנו שלא יהיה אצל בנו ירידת הדורות אלא שימשיך את דרך ישראל סב

עוד מפרשים, שאפילו לאחר שיעקב אבינו שיכל את ידיו ושם את יד ימינו על ראש אפרים הקטן, לא התגאה 

אפרים על מנשה, ומנשה לא קינא באפרים. ואם כן זהו הברכה שאדם מברך את בניו שלא יהיה ביניהם גאוה 

 וקנאה.

 

 סעודה שלישית

בי ובקשתי והתרגום מתרגם, שהוא בתפילה. וצריך להבין מה ענין הנה יעקב אבינו אמר שלקח את שכם בחר

הרי החץ מרחיק יותר  –הקשת לתפילה? והביאור הוא, שכמו שבקשת, כל מה שהאדם מושך אליו יותר את המיתר 

 מרחיקה התפילה יותר לעלות ולבקוע שחקים. –לעוף, כך גם בתפילה, כל מה שהאדם מתרכז יותר בכוונת הלב 

וק: "וירא מנוחה כי טוב ואת הארץ כי נעמה ויט שכמו לסבול". ומפרשים, אימתי זוכה האדם למנוחה כתוב בפס

הריהו  –אם נוטל הוא על עצמו, שיוכל לסבול את הכל. אם האדם סבלן הוא  –אמיתית, אם "ויט שכמו לסבול" 

 זוכה למנוחה האמיתית...
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